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Annex 1 to 

Trial in absentia

1. Based on information previously submitted by the Libyan authorities into the court 
record of the case of the Prosecutor v. Saif Al-lslam Gaddafi, the Office understands that:
i) Mr Gaddafi was convicted in relation to Case 630/2012 by the Tripoli Court of Assize, in 
Libya, on 28 July 2015 and sentenced to death following a trial conducted in absentia;
ii) thus, pursuant to Article 358 of the Libyan Code of Criminal Procedure, once 
Mr Gaddafi is transferred into the custody of the Libyan state, he will have an absolute 
right to a new trial in person ; and iii) in the absence of a new trial, the death penalty 
cannot be carried out against Mr Gaddafi.1 Can you confirm whether this information 
remains accurate?

2. Does Mr Gaddafi currently have an appeal pending before the Libyan Supreme Court in 
relation to Case 630/2012 and, if so: a) what is the status of this appeal; b) is Mr Gaddafi 
participating in this appeal and is he legally represented; and c) what are the issues in this 
appeal?

Law No 6 of 2015

3. In principle, can Law No 6 of 2015, issued on 7 September 2015 by the Libyan House of 
Representatives based in Al-Bayda, be applied to Mr Gaddafi in relation to Case 
230/2012?

4. In practice, has Law No 6 of 2015 been applied to Mr Gaddafi's case and, if so: a) who 
made the decision to apply it and through what legal mechanism was it applied; b) is 
there any document which proves it has been applied; and c) what is the legal effect of 
the application of this law on Mr Gaddafi's conviction and sentence, his right to a new 
trial, and any pending appeal? In this respect, can you comment on the 

 
 

3

1 Annex 2 to , Prosecutor v. Saif Al-Islam Gaddafi & Abdullah Al-Senussi, 
Response to Prosecution’s ‘Request for an Order to Libya to Refrain from Executing Saif Al-Islam Gaddafi, 
Immediately Surrender Him to the Court, and Report His Death Sentence to the United Nations Security 
Council”, ICC-01/11-01/11-612, 21 August 2015, paras. 2 and 5-8;  

2 Annex 4 to ,
3 Annex 5 to , 
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5. Has Law No 6 of 2015 been applied to any of the other persons convicted in Case 
630/2012, including Mr Abdullah Al-Senussi?

Custody status of Mr Gaddafi

6. What is Mr Gaddafi's current location and is he in custody? If so, who is holding him in 
custody and are they under the effective authority of the Libyan state?

7. If Mr Gaddafi is no longer being held in custody, when was he released and was this 
release pursuant to any legitimate judicial or executive order?

8. Is Mr Gaddafi currently wanted for arrest by the Libyan authorities?

Requested documents

9. Please provide copies of the following documents:

a. Any Libyan warrant or other judicial order for Mr Gaddafi's arrest;

b. The letter of the Head of the Judicial Police, bearing reference number 8-9-1648 
and dated 14 April 2015, referenced at page 146 in the judgment of the Tripoli 
Court of Assize in Case 630/2012, noted as being attached to the case file;

c. The decision of the Tripoli Court of Assize requesting the Office of the Attorney- 
General to ask the Head of the Judicial Police in Zintan why Mr Gaddafi had 
failed to appear via video link from the Court in Zintan; and

d. Any other document you are able to provide in support of your responses to the 
above questions.
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  4/5 صفحة
 

  للوثيقة 1مرفق 
 

 المحاكمة الغيابية
 
المدعي العام ضد  قضيةلالمحكمة ضمن سجلات قدمتها السلطات الليبية  سبق أن بناء على معلومات - 1

 الدعوىفي ليبيا أدانت السيد القذافي في  طرابلس جنايات محكمة( أن 1الإسلام القذافي، يدرك المكتب ما هو آت: ) سيف
بناء على ذلك، أنه ( 2، وحكمت عليه بالإعدام بناء على محاكمة غيابية. )2015تموز/يوليه  28بتاريخ  630/2012

من قانون الإجراءات الجنائية الليبي، للسيد القذافي الحق المطلق في محاكمة حضورية بمجرد نقله ليوضع  358وعملا بالمادة 
. هل (1)لم تعُقد محاكمة جديدة ماالسيد القذافي  ضد( وأن حكم الإعدام لا يمكن تنفيذه 3ت تحفظ الدولة الليبية. )تح

 كانت هذه المعلومات لا تزا  دقيقة؟  إنيمكنكم أن تؤكدوا 
 
وإن كان ذلك  ؟630/2012الليبية حاليا في ما يتصل بالدعوى العليا هل للسيد القذافي طعن تنظر فيه المحكمة  - 2

وهل لديه ممثل قانوني؟ )ج( ما هي  ،)ب( هل يشارك السيد القذافي في هذا الطعن ضع ذلك الطعن؟و صحيحا: )أ( ما هو 
 هذا الطعن؟ التي يتضمنها المسائل

 
 2015لعام  6القانون رقم 

 
البيضاء بتاريخ  ومقرهالذي أصدره مجلس النواب الليبي  ،2015لعام  6هل يمكن تطبيق القانون رقم  - 3
 من حيث المبدأ؟ ،230/2012على السيد القذافي في ما يتعلق بالدعوى  ،2015أيلو /سبتمبر  7
 
كان ذلك صحيحا: )أ( من أصدر   عمليا على دعوى السيد القذافي؟ وإن 2015لعام  6ق القانون رقم هل طبُ   - 4

قرار تطبيقه وما هي الآلية القانونية التي طبُ ق بها؟ )ب( هل توجد أي وثيقة تثبت تطبيقه؟ )ج( ما هو الأثر القانوني لتطبيق 
، وعلى أي طعن قيد على حقه في محاكمة جديدةهذا القانون على إدانة السيد القذافي والحكم بالعقوبة الصادر عليه، و 

نظر؟ال

                                                           
طلب ’’، المدعي العام ضد سيف الإسلام القذافي وعبد الله السنوسي، الرد على للوثيقة  2المرفق  (1)

وإبلاغ مجلس الأمن التابع للأمم المتحدة بحكم  ،وتقديمه فورا إلى المحكمة ،الإسلام القذافيإصدار أمر لليبيا بالامتناع عن إعدام سيف 
؛ 8إلى  5من  والفقرات 2، الفقرة 2015آب/أغسطس  ICC-01/11-01/11-612 ،21الذي قدمه الادعاء، ‘‘ الإعدام الصادر ضده
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  5/5 صفحة
 

 
 
، بمن 630/2012على أي من الأشخاص الآخرين المدانين في الدعوى  2015لعام  6 رقم هل طبُ ق القانون - 5

 فيهم السيد عبد الله السنوسي؟
 

 وجود السيد القذافي تحت التحفظ
 
المتحفظون هم وإن كان ذلك صحيحا، من ما هو مكان وجود السيد القذافي حاليا، وهل هو تحت التحفظ؟  - 6

 عليه، وهل يخضع هؤلاء للسلطة الفعلية للدولة الليبية؟
 
 تحت التحفظ، متى أفُرج عنه؟ وهل أفُرج عنه عملا بأي أمر قضائي أو تنفيذي قانوني؟ د  لو أن السيد القذافي لم يعُ  - 7
 
 السيد القذافي؟ليبية بالقبض على ال اتسلطالهل يوجد حاليا أمر من  - 8
 

 الوثائق المطلوبة
 
 يرُجى تقديم نُسَخ من الوثائق التالية: - 9
 

 قضائي ليبي بالقبض على السيد القذافي.أو قرار أي أمر  (أ 
 

، 2015نيسان/أبريل  14، بتاريخ 1648-9-8الشرطة القضائية، ورقمه المرجعي: خطاب رئيس و  (ب 
في الدعوى  طرابلس في الجنايات محكمةمن الحكم الذي أصدرته  146المشار إليه في الصفحة 

 ، الذي ذكُِر أنه مرفق بملف الدعوى.630/2012
 

العام أن يستعلم من رئيس الشرطة  من مكتب النائبفيه ب لِ الذي طُ  طرابلس في الجنايات محكمةقرار و  (ج 
 القضائية في الزنتان عن أسباب عدم ظهور السيد القذافي عبر تقنية الربط المرئي من المحكمة في الزنتان.

 
 نكم تقديمها دعما لردودكم على الأسئلة الواردة أعلاه.كأخرى يم ةقيوأي وث (د 

                                                           
 ،للوثيقة  4المرفق  (2)
،للوثيقة  5المرفق  (3)

2016. 
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